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Ændringsforslag fra Socialdemokraterne

Nr. Ændringsforslag Udvalg type
(politik-
område) 2017 2018 2019 2020

1 Organisering og medarbejdere - bedre trivsel ØU (1.03) Drift 3.000 3.000 3.000 3.000
2 Uddannelse - vi vil være blandt Danmarks 

bedste
UU (8.01/02)

Drift 2.000 2.000 2.000 2.000
3 Bedre inklusion og trivsel i skolerne UU (8.01) Drift 2.500 2.500 2.500 2.500
4 Erhvervsfaglige grunduddannelser - ekstra 

midler til konkrete indsatser
BIU (2.01)

Drift 2.000 0 0 0
5 Beskæftigelsesområdet - nej til store 

urealistiske besparelser
BIU (2.01)

Drift 15.000 25.000 20.000 15.000
6 Ældre og værdighedspolitik - mere nærvær SSU (7.01) Drift 2.000 2.000 2.000 2.000
7 Nej til udlicitering på ældreområdet SSU (7.01) Drift 0 0 0 0
8 Vi vil effektivisere - og vi vil stoppe 

centraliseringen 0 0 0 0
9 Et nyt lokalt Naturvidenskabscenter - der 

afsættes midler til projektmateriale
UU (8.01)

Drift 300 0 0 0
10 Asfalt - bedre vedligeholdelse, mere 

trafiksikkerhed og flere cykelstier
LTE (6.02)

Anlæg 0 5.000 5.000 5.000
11 Færgesejlads til øerne LTE (6.02) Drift 0 0 0 0
12 "Bevar Bien" UU (8.03) Anlæg 400 -200 -200 600
13 Daginstitutioner i Slagelse - sættes i gang 

allerede i 2017
UU (8.02)

Anlæg 10.000 -10.000
14 Skælskør Folkehøjskole - boligudvikling i 

Skælskør
ØU (1.05)

Anlæg 0 0 0 0
15 Anlægsramme i 2017, der ikke er udmøntet, 

tages ud
ØU

Anlæg -19.800
16 Skoleudvikling - der afsættes midler allerede i 

2017
UU (8.01)

Anlæg 6.000 -6.000

Administrativ bemærkning vedr. punkt 15 *
15.a Lånefinansiering bortfalder ØU (1.04) Finans 11.000 -600 -600 -600
15.b Nettobesparelse vedr. ejendomstrategi LTE (6.03) Drift 1.100 1.100 1.100 1.100
15.c Salgsindtægt vedr. ejendomstrategi bortfald ØU (1.05) Anlæg 7.500 0 0 0

27.900 35.600 30.600 25.600

4.100 -11.200 4.800 5.600

11.000 -600 -600 -600 

43.000 23.800 34.800 30.600

* 

Til finansiering af kassen

Beløb i 1.000 kr.

Forslag nr. 15 vedrører det beløb, der i forligsaftalen er afsat til anlæg med effektiviseringspotentiale, og som endnu 
ikke er konkret udmøntet. Beløbet hænger sammen med:
a. Lånedispensation, som Social- og Indenrigsministeriet har godkendt samt renter og afdrag heraf
b. Årlig driftsbesparelse på ejendomsstrategien 
c. Salg af ejendomme, der muliggøres gennem ejendomstrategien

Drift i alt

Anlæg i alt

Lånefinansiering i alt
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Socialdemokraterne i Slagelse Byråd 
‐ ændringsforslag til flertalsgruppens budgetforslag 2017  
 

1. Organisering og medarbejdere – bedre trivsel 
Vi indgik en toårig budgetaftale for 2016 og 2017 bl.a. for at skabe ro i den kommunale organisation, og 
derfor vil vi ikke gennemføre uoverskuelige organisationsændringer og centraliseringer. Vi vil igen gøre 
Slagelse Kommune til en attraktiv arbejdsplads med fokus på tillid, gode arbejdsvilkår, mindre sygefravær 
og godt arbejdsmiljø i samarbejde med medarbejderne. Vi foreslår, at der afsættes 3 mio. kr. pr. år til øget 
trivsel og arbejdsglæde, idet udmøntningen aftales med medarbejderne, men fx kunne være mindre 
bureaukrati, mere fleksible rammer for samlet arbejdstid og genindførelse af trivselspengene.  
 

2. Uddannelse – vi vil være blandt Danmarks bedste 
Vi ved at børns sproglige kompetencer er helt afgørende for deres udvikling i alle fag og deres muligheder 
for at få en uddannelse. Vi vil sikre udvikling af sproglige kompetencer allerede fra vuggestuealderen og 
igennem hele skoleforløbet hos alle børn – vi vil at børn i Slagelse Kommune skal være blandt Danmarks 
bedste mht. sproglige kompetencer, og vi afsætter i første omgang 2 mio. kr. om året til formålet. 
 

3. Bedre inklusion og trivsel i skolerne  
Vi vil sætte yderligere 2,5 mio. kr. af til styrket inklusion og trivsel i skolerne.  
 

4. Erhvervsfaglige uddannelser – ekstra midler til konkrete indsatser 
Vi vil etablere en praktikpladsgaranti i Slagelse Kommune, udbygger samarbejdet mellem Selandia og 
folkeskolerne, og vi vil oprette 50 ekstra erhvervsgrunduddannelses‐forløb i samarbejde med 
produktionsskolerne. Vi foreslår at afsætte 2 mio. kr. til at komme i gang med disse tiltag. 
 

5. Beskæftigelsesområdet – nej til store urealistiske besparelser 
Budgetflertallet vil spare 25 mio. kr. i 2017 og hele 40 mio. kr. fra 2018 og årene fremover på området. Det 
er meget voldsomme besparelser, og hverken vi eller flertallet kender konsekvenserne. Vi vil gøre en 
ekstraordinær indsats på beskæftigelsesområdet, og vi tror at tingene kan gøres bedre, end det vi ser i dag, 
men vi vil ikke accepterer, at eksterne aktører listes ind af bagvejen uden udbud. Vi vil give vores ledere og 
medarbejdere ro til at finde forbedringer på området. Derfor foreslå vi, at flertalsgruppens store 
besparelser reduceres til 10 mio. kr. i 2017, stigende med 5 mio. kr. hvert år derefter. 
 

6. Ældre og værdighedspolitik – mere nærvær 
Vi ved, at ensomhed blandt ældre er en af de største dræbere i samfundet. Ensomhed er et begreb, som vi 
vil bekæmpe ved f.eks. at sikre tilgængelige bybusser og andre transportmuligheder, lokale 
fællesbygninger, forsamlingshuse, beboerlokaler, kulturhuse og aktivitetscentre som fysiske rammer, for de 
fællesskaber der er så vigtige i vores liv, herunder omkring spisning af god mad sammen. Vi foreslår, at der i 
første omgang afsættes 2 mio. kr. til indsatsen. 
 

7. Nej til udlicitering på ældreområdet 
Vi vil ikke acceptere udlicitering på ældreområdet. Vi vil i stedet styrke medarbejdernes muligheder for at 
agere aktivt og til størst mulig gavn for borgerne. Vi vil gøre hjemmeplejen fri af snærende tidskontrol og 
mistillid, og vi vil give større frihed til at igangsætte individuelle tiltag over for borgerne. Vi foreslår, at det 
indføjes under budgetposten ”Konkurrenceudsættelse”, at dette ikke omfatter ældreområdet. 
 

8. Vi vil effektiviseringer – og vi vil stoppe centraliseringen 
Centralisering løser ingen problemer – tværtimod. Der er gennemført omfattende centralisering af 
administration og bygningsdriften. Det er bureaukratisk, utilfredsstillende, og stærkt demotiverende for 
vores medarbejdere og brugere. Vi vil gå den modsatte vej. En del af de arbejdsopgaver, hvor penge er 
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taget fra de kommunale virksomheder, ligger stadig hos de selv samme virksomheder. Vi forslår derfor, at 
de kommunale virksomheder kompenseres økonomisk for de opgaver, der stadig udføres decentralt, 
selvom midlerne er overført til en central enhed. 
 

9. Et nyt lokalt Naturvidenskabscenter – der afsættes midler til projektmateriale 
Store dele af Slagelse Kommunes anlægsbudget er lagt fast på forhånd. Der er dog plads til mindre tiltag, 
der kan realiseres hurtigt, og enkelte større projekter, der kræver lidt flere økonomiske ressourcer. Et af de 
større projekter vi er optaget af er et selvstændigt Naturvidenskabscenter i skoleregi – også kaldet 
LearningTechLab. Vi vil udarbejde et projektmateriale nu, og vi foreslår afsat 0,3 mio. kr. til formålet. 
 

10. Asfalt – bedre vedligeholdelse, mere trafiksikkerhed og flere cykelstier 
Vi foreslå, at der ved udbud af vores asfaltkontrakter afsættes de midler, der allerede i dag anvendes til 
formålet, således at evt. faldende priser på asfaltområdet bringes i anvendes til mere vedligeholdelse, 
trafiksikkerhed og etablering af yderligere cykelstier. 
 

11. Færgesejlads til øerne 
En del af infrastrukturen er færgerne til Agersø og Omø. Vi er enige med øboerne i at den nuværende 
sejlplan mellem de to øer og Stigsnæs er utilfredsstillende. Vi vil derfor hurtigst muligt og senest den 1/1‐
2017 iværksætte en væsentlig bedre sejlplan indenfor de eksisterende økonomiske rammer, og vi vil 
insisterer på, at der indgås en flerårig aftale om sejlplanerne. 
 

12. ”Bevar Bien” 
Flertalsgruppen har afsat midler til træskibsprojektet ”Bevar Bien”. Det er vi meget positive overfor, men 
der er efter vores mening sat for lidt penge af til formålet i forhold til det opstillede budget for projektet. Vi 
vil derfor afsætte yderligere 0,6 mio. kr. til projektet. 
 

13. Daginstitutioner i Slagelse – sættes i gang allerede i 2017 
Der er behov for yderligere daginstitutionspladser i Slagelse allerede nu, også derfor foreslå vi, at budgettet 
forhøjes med 10 mio. kr. i 2017 (og nedsættes tilsvarende i fx 2018), så forældre og børn kan få gavn af 
kapacitetsudvidelsen hurtigst muligt.  
 

14. Skælskør Folkehøjskole – boligudvikling i Skælskør 
Slagelse Kommune skal investere i Skælskørs tidligere Folkehøjskole i 2017 for at understøtte 
bosætningsstrategien i hele kommunen. Området udvikles og helhedsplanlægges med kommunens 
nabogrund. Investeringen igangsættes snarest på baggrund af en positiv businesscase, således at 
investeringen modsvares af senere salg af grunde. Der iværksættes snarest en byggemodningsproces 
eventuelt som et privat offentligt partnerskab. 
 

15. Anlægsramme i 2017, der ikke er udmøntet, tages ud 
Vi foreslår den afsatte anlægsramme i 2017 på 19,8 mio. kr. sløjfet og delvis anvendt til konkrete 
investeringer i fx boligudvikling i Skælskør. 
 

16. Skoleudvikling – der afsættes midler allerede i 2017 
Vi foreslår, at budgettet til skoleudvikling forhøjes med 6 mio. kr. i 2017, idet midlerne finansieres ved 
halvering af samme budgetpost i 2018. 
 
 
På vegne af Socialdemokraterne i Slagelse Byråd 
John Dyrby Paulsen, Gruppeformand 
23. september 2016 
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